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Protokół Nr XLVI/22 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 29 kwietnia 2022 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:05.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na podstawie art. 15 zzx ust.1 
i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. poz. 374 z późn. zm.) 
sesja Rady Powiatu odbędzie się z wykorzystaniem środków porozumienia się na 
odległość, czyli częściowy zdalny tryb obradowania. 

 
Przewodnicząca Rady przywitała  Panie i Panów Radnych będących obecnych 

na Sali jak i będących zdanie, członków Zarządu Powiatu, Panią Sekretarz i Panią 
Skarbnik oraz wszystkich gości przybyłych na sesję, a w szczególności: 

1. Pana Henryka Andrałojcia – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  
w Drawsku Pom. wraz z Panią Wicedyrektor Agnieszką Kuropatnicką. 

2. Pana Andrzeja Półgrabskiego – Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  
w Drawsku Pomorskim 

3. Panią Różę Kursę – Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim. 

4. Panią Magdę Madalińską – Dyrektora Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej 
w Drawsku Pomorskim. 

5. Panią Agnieszkę Szklarz – terapeutę w Powiatowym Dziennym Domu 
Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim  
oraz Filii Złocieniec. 

oraz Naczelników Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 15 Radnych  (11 Radnych obecnych na sali, 4 Radnych w trybie 
zdalnym), tym samym Rada Powiatu jest umocowana do podjęcia prawomocnych 
uchwał. Dwie osoby są nieobecne. 

Nieobecny Radny Stanisław Cybula oraz Radny Karol Korczyński.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 

Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu www.powiatdrawski.pl .  

 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XLVI sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która  zgłosiła wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad do pkt 15 ppkt „e” projektu uchwały na druku nr 2504  w sprawie 
upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego do dokonywania czynności w celu 
realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 
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 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 15 ppkt „e”,  
projektu uchwały  w sprawie  upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego do 
dokonywania czynności w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – druk nr 2504. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła proponowaną zmianę w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 
15 ppkt „e”, projektu uchwały w sprawie  upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego 
do dokonywania czynności w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – druk nr 2504. 

 Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów : 

a) z XLIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 25.03.2022 r. 
b) z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 08.04.2022 

r. 
4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 

– druk nr 2502. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Rola i działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2021 
roku  
w obliczu COVID-19 i Tarczy Antykryzysowej  oraz informacje na temat sytuacji 
na rynku pracy w Powiecie Drawskim – druk nr 2467. 
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9. Sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 
za rok 2021 oraz plan zadań inwestycyjny na 2022 – druk nr 2492. 

10. Sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2021– druk nr 2481. 

11. Sprawozdanie za rok 2021 z realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz 
Osób Niepełnosprawnych” – druk nr 2468. 

12. Sprawozdanie za rok 2021 z działalności Powiatowego Dziennego Domu 
Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim 
oraz Filii Złocieniec– druk nr 2414. 

13. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Drawsku 
Pomorskim za 2021 rok – druk nr 2465. 

14. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego dla Powiatu Drawskiego na lata 2017-2022 za rok 2021 – druk nr 
2477. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie : 

a) wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego – druk nr 
2458; 

b) w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub 
części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na 
raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 
zastępczej  – druk nr 2469; 

c) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022 – druk nr  2495; 
d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037 – druk nr  2496; 
e) upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego do dokonywania czynności 

w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w 
związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – druk nr 
2504. 
 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

17. Komunikaty i sprawy różne.  

18. Zakończenie sesji. 

 
 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 25.03.2022 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 25.03.2022 r.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady Powiatu i przesłany do Radnych drogą elektroniczną.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XLIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 25.03.2022 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 25.03.2022 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
18 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XLIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
25.03.2022 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią przyjęcia 
kolejnego  protokołu z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w 
dniu 08.04.2022 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 08.04.2022 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu i przesłany do Radnych drogą elektroniczną.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 08.04.2022 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu 
Drawskiego z dnia 08.04.2022 r. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z nadzwyczajnej XLV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
08.04.2022 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Waldemara 

Włodarczyka – etatowego  członka Zarządu Powiatu. 
 
Głos zabrał W. Włodarczyk – etatowy  członek Zarządu Powiatu, który 

powiedział, że każdy z Radnych otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 
Jeżeli są jakieś inne szczegółowe pytania, to bardzo proszę. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania ?  
 
Głos zabrała Barbara Głowacka – Wiceprzewodnicząca Rady, która zapytała o 

wyjaśnienie punktu 4 w sprawozdaniu dotyczącego nieprzyznania stypendiów za 
wysokie  wyniki sportowe oraz wykorzystania środków finansowych przez jednostki 
Starostwa. 

 
Głos zabrał W. Włodarczyk, który wyjaśnił,  że :  „Jeżeli chodzi o nie przyznanie 

stypendium po prostu te osoby nie mieściły się w kategorii regulaminu, który został 
uchwalony uchwałą przez Radę. Jeżeli chodzi o wykorzystanie środków przez CUW on 
był szczegółowo realizowany w zakresie wykorzystania środków za I kwartał tego roku,  
pozycja, która dotyczy np. wykorzystania środków przez nasze jednostki obsługujące 
CUW, jak Państwo wiecie w I kwartale były podwyżki zarówno energii elektrycznej jak 



7 
 

i gazu w związku z tym nasze jednostki wykorzystały można powiedzieć 100 % 
środków, a nawet przekroczyły w niektórych pozycjach te środki, które były środkami 
przyznanymi w budżecie na rok 2022 w poszczególnych jednostkach w tym zakresie 
pozapłacowym. Na dzień dzisiejszy po analizie brakuje w granicach 5 milionów złotych. 
Z tej wstępnej analizy przez Dyrektora CUW-u do końca roku jeżeli chodzi o pozycje 
dotyczące płac ale i jednocześnie też środków pozapłacowych. Głównie jest to związane 
z kosztami związanymi ze zwiększeniem energii elektrycznej jak i gazu. Na dzień 
dzisiejszy te jednostki, które składały wnioski, czyli powiedzmy nasze akurat wszystkie 
dotyczące jakby ulgi z tytułu zaliczenia też tych wysokich rachunków, które zostały 
opłacone za gaz i za energię elektryczną otrzymały w tej chwili informację, że takie 
zwroty będą miały. Przykładem może być np. Zespół Szkół w Czaplinku, który otrzymał 
wczoraj decyzję na kwotę ok. 90 tys. złotych, co pozwoli również na to, żeby te środki 
w jakiś sposób do końca roku ograniczyć jeżeli chodzi o koszty pozapłacowe. I karta 
seniora była dzisiaj omawiana na Zarządzie o godz. 8.00.  Karta Seniora jest Kartą 
właściwie, która w tej chwili funkcjonuje na całe Województwo Zachodniopomorskie, 
ona ustalona jest, jej poszczególne zasady przez Urząd Marszałkowski przyjęty 
uchwałą. My będziemy przymierzali się do tego by ta Karta Seniora została rozszerzona 
o te ulgi ewentualnie, które może udzielić Powiat. Ja mam na myśli np. wykorzystanie 
hali sportowej, czy np. jeżeli chodzi o nasze bursy, które w okresach wakacyjnych pełnią 
funkcje schronisk, czy np. ulgę z tytułu biletu PKS-u, czy inne podmioty gospodarcze, 
które mogłyby udzielić takich ulg. Zwrócimy się do poszczególnych naszych 
przedsiębiorców jeżeli chodzi o dziedziny gastronomii, siłowni, czy fryzjerów, czy 
zakładów kosmetycznych, czy tych innych, które ewentualnie zadeklarują taką ulgę. I 
ten pakiet, który jest przyznany jakby odgórnie poprzez uchwałę Urzędu 
Marszałkowskiego zostanie rozszerzony o te ulgi, które zostaną powiedzmy przyjęte i 
które te podmioty gospodarcze będą deklarowały chęć przystąpienia do tej  Karty. 

 
Głos zabrała Pani Barbara Głowacka,  która prosiła o doprecyzowanie 

odpowiedzi na temat stypendiów za wyniki w sporcie. 
 
Głos zabrała Urszula Ptak – Przewodnicząca Rady, która zaproponowała, aby 

może wypowiedział się w tej kwestii również Pan Romuald Kurzątkowski – 
Przewodniczący Komisji Oświaty. 

 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk – etatowy Członek Zarządu, który 

powiedział, że wszystkie wnioski, które były wniesione po prostu zostały rozpatrzone 
pozytywnie w oparciu o tą uchwałę, która na dzień dzisiejszy funkcjonuje i z drugiej 
strony uchwała została przedstawiona w tej chwili przez Referat Promocji  na obrady 
Komisji Oświaty. Ona jest bardzo prosta uważam, przejrzysta. Ona w tej chwili wróci 
na Zarząd, pewne uwagi, które miały miejsce na Komisji Oświaty będą przyjęte i 
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uważam, że w tej chwili, są jeszcze zgłoszenia, np. otrzymałem przedwczoraj zgłoszenie 
również ze strony klubów, stowarzyszeń sportowych. One będą weryfikowane na 
najbliższym Zarządzie. Myślę, że w tym momencie nie będzie już żadnych 
niedomówień i będą one przejrzyste te przepisy. Po prostu nie zawsze uchwała jest 
pisana czy nie zawsze jest tak dokładna w zakresie powiedzmy interpretacji 
poszczególnych jak by wniosków składanych o stypendia. Myślę, że ten obecny projekt 
jest projektem już tak dopracowanym, że nie będzie budził żadnych wątpliwości”. 

 
Dziękuje, czy są jeszcze pytania. 
 
Głos zabrała Barbara Głowacka – Wiceprzewodnicząca Rady, która powiedziała, 

że : „Jeden z Klubów się odwołał od decyzji tu jest wezwanie do zaprzestania naruszenia 
prawa i zapytała, czy na podstawie tej uchwały uprzednio uczniowie otrzymywali te 
stypendia, biorąc udział w tych mistrzostwach, które są tutaj wymienione, czy nie, czy 
teraz zmieniliśmy z uwagi na jakiś powód zasady przyznawania ?” 

 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk – etatowy członek Zarządu, który powiedział 

: „Zasady zostały nie zmienione bo były opracowane i przyjmowane w oparciu o podjętą 
uchwałę”. 

 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania do sprawozdania ? 
 
Głos zabrał Rady Jacek Kozłowski, który powiedział, że „ „Ma pytanie do pkt 3 

na str. 9. Był wniosek Dyrektora Zespołu Szkół w Czaplinku w sprawie zmian w 
budżecie i w opisie czytamy, że chodzi o zadania inwestycyjne, czy coś można się 
dowiedzieć o jakie zadania inwestycyjne chodzi ?” 

 
Głos zabrał Waldemar Włodarczyk – etatowy członek Zarządu, który wyjaśnił, 

że : „Dotyczyło to między innymi opłat z tytułu właśnie centralnego ogrzewania 
mianowicie zużycia gazu. Chodziło o to, że piec, który jest w tej chwili zamontowany 
ma już swój okres wieloletniego funkcjonowania i zużycia i abyśmy mogli dokonać 
wymiany, to dotyczy również i Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w 
Czaplinku. Podobna rzecz. Bo ten kocioł tez jest zużyty. Myślę, że uda nam się w tej 
chwili to zrobić w związku z tym, że otrzymaliśmy z tytułu naliczonych kar za 
nieprawidłowe nasadzenia przez Gminy kwotę około 90 tys. zł. Ja myślę, że będą 
jeszcze  inne wpływy i to da możliwość właśnie powrotu w tej chwili do wymiany tego 
pieca dla Zespołu Szkól w Czaplinku i MOW- u w Czaplinku”. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która powiedział, że jeżeli jeszcze mogę bo 
byłam na Zarządzie to nie tylko piece ale i cała instalacja jest tam wadliwa w  tej szkole, 
też do wymiany. 

 
 Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania do sprawozdania ? Czy 

zdanie ktoś ma ? 
 
Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.  
 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

  
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację, wnioski i zapytania? 

Głos zabrał Pan Radny Z. Chołuj, który złożył interpelację dotyczącą remontu 
kotłowni w Kalisz Pomorskim na kuchnię i stołówkę dla Liceum Ogólnokształcącego ? 

 

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani B. Głowacka – Wiceprzewodnicząca Rady, która złożyła 
zapytanie dotyczące planowanych remontów dróg  w Gminie Złocieniec. 

 

Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć interpelację, 
wniosek lub zapytanie? 

 
Nikt  z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie składał.  
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Punkt 6 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska.  

 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad. 

Nikt głosu nie zabierał. 

Punkt 7 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie miedzy sesjami. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym miała dwa posiedzenia, które odbyły się  04 i 25 kwietnia  2022 r. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju szczegółowo omówiła punkt 
po punkcie analizowanych dokumentów. 
 
Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami spotkała się dwukrotnie.  
W dniu 12 kwietnia na kontroli planowej w Powiatowym Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego. Przeprowadzono kontrolę jednostki w trzech 
zagadnieniach : 1 . Prowadzenie dokumentacji oraz prawidłowość zatrudniania 
pracowników pedagogicznych i niepedagogicznych w jednostce, 2. Planowanie  
i realizacja zadań dydaktycznych i praktyk. 3. Rozliczanie korzystania z pojazdu 
służbowego.  Drugie posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 27 kwietnia. Gośćmi 
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posiedzenia byli Pani Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Drawsku 
Pom. Pani Magda Madalińska, zastępczyni Dyrektor PCPR w Drawsku Pomorskim Pani 
Kamila Kowalik, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Henryk Andrałojć  
i zastępca Dyrektora Pani Agnieszka Kuropatnicka, Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych Pan Andrzej Półgrabski.  Członkowie Komisji zapoznali się z materiałem 
Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pom., który będzie przedmiotem dzisiejszej 
sesji. Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 
Powiatowych w Drawsku Pom. za rok 2021 oraz z planem zamierzeń inwestycyjnych 
na 2022 rok. Członkowie Komisji omawiali sprawozdanie z oceny zasobów pomocy 
społecznej,  sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej  
w Drawsku Pomorskim za 2021 rok. Członkowie Komisji omówili  protokół z kontroli 
przeprowadzonej w PCKZ i U w Drawsku Pom.  i jednogłośnie go zatwierdzili. 
Umówiono i zaopiniowano uchwały przygotowane na XLVI sesję Rady Powiatu.. Po 
wysłuchaniu gości i analizie sprawozdań można stwierdzić, że mimo trudnego okresu 
głównie związanego z pandemią jednostki poradziły sobie dobrze z zadaniami jakie 
przed sobą postawiły. Jednak właściwie w każdej jednostce rysuje się niepokojący obraz 
niskich płac pracowników oraz niepokój o stan budżetu w obliczu znacznych podwyżek 
nośników energii oraz wysoka inflacja a co za tym idzie wzrostu kosztów działalności 
jednostki. W związku z tym Komisja Rewizyjna składa wniosek formalny by na 
następna sesje Zarząd przygotował i przedstawił analizę sytuacji budżetu i prognozy do 
końca roku zwłaszcza w obliczu braków jakie zaczynają się rysować w poszczególnych 
jednostkach.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji- M. Banaszek, 
który powiedział, że Komisja w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie  
w dniu 15 kwietnia. Temat posiedzenia to rozpatrzenie wniosku Powiatowego 
Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim, który zwrócił się 
 z wnioskiem do Przewodniczącej Rady Powiatu Drawskiego o wyrażenie zgody na 
wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego poprzez zamieszczenie go na emblematach, 
na  mundurach Państwowej Straży Pożarnej. Komisja pozytywnie 4 głosami „ZA” 
zaopiniowała wniosek i przedłożyła Radzie Powiatu projekt uchwały dotyczący 
wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego – druk nr 2458.     

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu  
26 kwietnia  2022 r. Tematami wiodącymi na tym spotkaniu były przede wszystkim : 
rola i działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim w 2021 roku  
w obliczu COVID-19 i Tarczy Antykryzysowej oraz informacje na temat sytuacji na 
rynku pracy w Powiecie Drawskim (rok 2021 i I kwartał 2022) ze szczególnym 
uwzględnieniem aktywizacji osób z niepełnosprawnością, Sprawozdanie z działalności 
Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno – 
Kulturalnego w Drawsku Pomorskim i w  Złocieńcu za 2021 r., sprawozdanie  
z działalności Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Drawsku Pomorskim, 
sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych za rok 2021” oraz działalności Powiatowego Zespołu ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności za 2021 rok i Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych za 
2021 rok oraz sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2017 – 2022 za rok 2021 Zaopiniowano wszystkie materiały 
 i projekty uchwał.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie  
w dniu 26 kwietnia 2022 r. w pełnym składzie przy udziale osób również zdalnie 
uczestniczących, w spotkaniu uczestniczył Pani Wicestarosta Waldemar Włodarczyk, 
Naczelnik  Wydziału Rozwoju i Promocji Powiatu Pani Agnieszka Brzeźniakiewicz 
oraz Naczelnik Wydziału Edukacji Pani Izabela Krężołek  ale również w tym spotkaniu 
uczestniczyli Dyrektorzy szkół publicznych Powiatu Drawskiego bo taki był cel tego 
spotkania. Podczas tego spotkania omówiliśmy między innymi temat planowanego 
naboru do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych, ofertę szkół i przebieg procesu 
rekrutacji, następnie zostały omówione wytyczne do  projektów organizacyjnych szkól 
ponadgimnazjalnych, kierunki kształcenia w Powiecie, oferta edukacyjna szkół Powiatu 
Drawskiego no i oferta dla ościennych Powiatów. Dyrektorzy również przedstawili 
istotne kwestie dotyczące zadań inwestycyjnych, remontowych oraz problemów 
związanych z wydatkami na media oraz rzeczy które się pojawiają w bieżącej pracy. 
Komisja dokonała również oceny działań dydaktyczno - wychowawczych wobec 
młodzieży z Ukrainy uczącej się w Zespole Szkól w Drawsku Pom.  Komisja składa 
wniosek do Zarządu w sprawie uregulowania wynagrodzenia opiekunów  młodzieży  
z Ukrainy oraz określenia zakresów obowiązków w.w. opiekunów. Kolejna część 
dotyczyła analizy i opiniowania materiałów na sesję. Komisja przyjęła pozytywnie 
wszystkie proponowane na sesję uchwały jednogłośnie oraz podjęła prace nad dzisiaj 
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podjętym tematem czyli uchwałą w sprawie regulaminu przyznawania nagrody za 
osiągnięcia sportowe i Pani Przewodnicząca wraca ta uchwała która była gdzieś  
w projekcie 2021 r. i po tym procesie omawiania i przyznawania stypendiów w oparciu 
o uchwałę z 2013 r. Komisja wypracowała tutaj treść tej uchwały i ona w tej treści 
zostaje przekazana do Zarządu i będzie procedowana i myślę, że w następnym roku już 
unikniemy problemów a może też kontrowersji co do przyznawania stypendiów 

 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która poinformowała, że  również odbyła się 

Komisji Wspólna dotycząca rozpatrzenia wniosku o utratę stanowiska Wicestarosty. 
Myślę, że nie będę tutaj mówiła jeżeli ktoś jest zainteresowany jest protokół z tej komisji 
można odczytać,  przeanalizować, zapoznać się. 

 
Punkt 8 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos oznajmiła Radnym, że kolejnym 
punktem porządku obrad jest sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy 
w Drawsku Pomorskim w 2021 roku w obliczu COVID-19 i Tarczy Antykryzysowej 
oraz informacje na temat sytuacji na rynku pracy w Powiecie Drawskim, a następnie 
poprosiła Pana Dyrektora i Panią Wicedyrektor o przedstawienie informacji. 

 Pani Wicedyrektor zabrała głos i powiedziała, że tak jak Dyrektor wspomniał, że 
materiał został szczegółowo omówiony podczas komisji oraz podziękowała za 
cierpliwość i słowa uznania płynące do ich pracowników i do ich działalności mówiąc, 
że pozwoli przyśpieszyć tą prezentację, aby państwu nie zająć dużo czas, pytając czy 
Pani Przewodnicząca pozwoli. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała, że trzeba bo to mieszkańcy 
chcą wiedzieć co się dzieje. 

 Pani Dyrektor zabrała głos i omówiła prezentację. 

 

Treść prezentacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 Pan Dyrektor zabrał głos i powiedział na końcu, że po raz pierwszy zdarzyło mu 
się nie zapłacić za gaz jak większość jednostek, jak teraz mimo księgowej, że dyscyplina 
budżetowa. Następnie powiedział, że jak nie zapłacą to dyscyplina budżetowa mówiąc, 
że miał takie rozwiązanie albo płaci za gaz i zdejmuje z wynagrodzeń albo nie płace za 
gaz i ma… 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zakomunikowała, że ta sytuacja dotyk nas 
wszystkich i wszystkich jednostek oraz rozmawiano na zarządzie, że pochylą się nad 
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tymi problemami i co będzie można zrobić to Pan Wicestarosta W. Włodarczyk 
potwierdzi, jak również cały zarząd mówiąc, że doceniają państwa pracę mówiąc, że 
wszyscy Radni widzą efekty tej pracy, są dobrym zespołem i te pieniądze, które 
pozyskują są dla pracodawców, dla mieszkańców Powiatu Drawskiego, jak również dla 
obcokrajowców z Ukrainy, dziękując za to wszystko oraz mówiąc, aby przekazać 
pracownikom, by nie odchodzili, bo będzie dobrze. 

 Pan Dyrektor zabrał głos i oznajmił, że odeszły z pracy 2 pracownice. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała, że szkoda, bo to są 
pracownicy, którzy mimo młodego wieku mają ten staż wyrobiony i wiedziały czego 
oczekują i co można robić. Następnie oznajmiła, że w związku z obecną sytuacją nie 
jest lekko wszystkim jednostką w związku z dużymi podwyżkami i jeżeli są pytania do 
tego materiału przedstawionego przez państwa  to poprosiła o zabranie głosu. 

 Głos zabrała Radna G. Buczek i dodała, że w Gminie Złocieniec skorzystały już 
192 osoby obywateli Ukrainy na łączną kwotę 95 600 zł mówiąc, ze są to zasiłki 
jednorazowe celowe, o których mówiła już Pani Dyrektor, jak również jest 41 posiłków 
w przedszkolach i szkołach, nieodpłatne również dla Obywateli z Ukrainy. 

 Przewodnicząca Rady przekazała głos zgłaszającemu się Z. Chołujowi. 

 Radny Z. Chołuj zabrał głos i podziękował w swoim imieniu Panu Dyrektorowi, 
Pani Dyrektor za okazałą współpracę jaka do tej pory układa się bardzo dobrze  
z wszelkimi sprawami z jakimi się zgłaszał. W dalszej kolejności poinformował, że 
zgłaszał się ze sprawą pracowników w ramach grup interwencyjnych, ponieważ było 
wszystko załatwione w błyskawicznym tempie i w takim wynikiem pozytywnym, także 
liczy na dalszą współpracę i podziękował jeszcze raz bardzo serdecznie. 

 Pan Dyrektor zabrał głos i podziękował za uznanie. 

 Przewodnicząca Rady zakomunikowała, że jak widać zasłużyli sobie państwo 
 z Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim, ponieważ jest bardzo dobra współpraca ze 
wszystkimi i nie tylko jednostkami Powiatu Drawskiego. Następnie powiedziała, że są 
wspaniałymi ludźmi i tworzą tą atmosferę. W dalszej kolejności przewodnicząca 
zapytała czy Radny Z. Dudor chciał zapytać jeszcze odnośnie materiału. 

 Radny Z. Dudor zabrał głos i powiedział, że chciałby zaproponować przerwę. 

 Przewodnicząca Rady poinformowała że ogłosi 10 minutową przerwę informując 
o wystawie na sali prac warsztatów terapii zajęciowej z Czaplinka dodając, że  
w następnym pomieszczeniu jest więcej prac komentując, że jest się czym zachwycać. 
Następnie Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 
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Punkt 9 

 

 Po przerwie Przewodnicząca Rady poinformowała, że powraca do porządku 
obrad i oznajmiła, że kolejnym punktem porządku obrad jest sprawozdanie 
 z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim za rok 2021 oraz 
plan zadań inwestycyjnych na 2022r. druk nr 2482. Następnie poprosiła Pana Andrzeja 
Półgrabskiego Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 

 Głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg i zakomunikował, ze 99,5 km dróg osobowo 
musi realizować wszystkie zadania na terenie zespół 18 osobowy w tym 6 osób  
w administracji i 12 osób fizycznych, żeby w jakiś sposób państwu unaocznić i pokazać, 
jak to wygląda w porównaniu do innych zarządów ościennych gdzie zasoby  
w kilometrażu dróg jest bardzo zbliżone, bo np. Szczecinek ma około 500km, Świdwin 
niewiele więcej od Drawska, a osobowo to jest 2 krotnie większa ilość osób, które 
wykonują te zadania mówiąc, że trzeba to wziąć po uwagę, że czas wykonywania 
pewnych działań przez nas będzie wydłużone przez braki kadrowe i nie ukrywa, że 
średnia wieku u niego pracowników fizycznych to jest około 55 i wzwyż lat. 

Treść omówionych  dokumentów stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zapytała pytanie do Dyrektora Dróg jakie 
projekty zostały skończone. 

 Dyrektor Dróg odpowiedział, że zadania, które zostały rozpoczęte to jest 
przebudowa drogi powiatowej 1994z na odcinku Wierzchowo sośnica etap 2 i 3 
ponieważ 1 z etapów to było przejście przez samom miejscowość Będlino, które już 
zostało zrealizowane w 100%, bo wybudowane w latach poprzednich, przebudowa 
drogi powiatowej 1978z od drogi wojewódzkiej do miejscowości Oleszna, tłumacząc 
 i uzupełniając , że nie do samej miejscowości tylko droga kończy się przed mostem 
oraz przebudowa chodnika w miejscowości Stawno oraz przebudowa drogi powiatowej 
2015 ul. Poznańska w Czaplinku i przebudowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem 
nawierzchni w miejscowości Lubieszewo. Następnie Dyrektor poinformował, że to 
projekty, które były zapoczątkowane w roku 2020 i  w tym roku zostały sfinalizowane 
i już posiada dokumenty uprawniające na rozpoczęcie prac i jest opłacone w 100%. 
Ponad to elementem, którym wypadało się pochwalić złożono jako Zarząd Dróg 
Powiatowych wniosek do funduszu dróg samorządowych na realizację inwestycji  
w miejscowości Złocieniec, to jest rondo na ul. 5-tego marca z fragmentem drogi  
w kierunku przejazdu kolejowego, jest to kawałek ulicy 5-marca i drogi 2035, która nie 
została zrealizowana w miejscowości Złocieniec. Ponad to w zeszłym roku też został 
wykonany stałej organizacji ruchu z elementami związanymi z doświetleniem przejść 
dla pieszych w obrębie tego ronda. W dalszej kolejności dyrektor dróg mówił, że z racji 
uwarunkowań jakie narzuca na nich fundusz dróg samorządowych co się wiąże ze 
zmianą ustawy o ruchu drogowym i bezpieczeństwem pieszego w tym obrębie oraz 
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dodał, że trzeba było takie elementy doprojektować i to wszystko razem złożyli jako 
wniosek i otrzymali środki z funduszu dróg samorządowych.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu zadała pytanie „jakie otrzymaliśmy środki  
z funduszu”.  

 Dyrektor dróg odpowiedział na zadane pytanie przez Przewodniczącą Rady, że 
to jest do kwoty 50% wartości zadania otrzymamy z Funduszu Dróg Samorządowych. 
Następnie powiedział, że to jest zależne od tego jak wejdziemy po przetargu, bo biorąc 
pod uwagę to co się dzieje w chwili obecnej na rynku paliw i materiałów 
ropopochodnych to jest coś strasznego. Następnie Dyrektor poinformował, że trzeba 
zakładać, że to zadanie w tej wysokości na pewno nie będzie realizowane i minimum 
założył wzrost wartości o 50%. Następnie Dyrektor podziękował jako Zarząd Dróg 
podziękował Szanownej Radzie oraz Zarządowi Powiatu Drawskiego za umożliwienie 
wykonania zakupów inwestycyjnych, ponieważ udało się zakupić samochód ciężarowy 
i remonter drogowy mówiąc, że to ułatwi i przyśpieszy pracę ze względu na to, że 
posiadamy jeden remonter z samochodem ciężarowym jest już bardzo 
wyeksploatowany dodając, że ma tylko jednego kierowcę, który tylko tym pojazdem 
umie jeździć i wie jak nim jeździć, aby jeszcze spełniał swoje funkcje. W dalszej 
kolejności dyrektor poinformował, że próbowali dokonać remontu tego samochodu co 
już na dzień dzisiejszy jest niemożliwe, bo nie ma części zamiennych dodając, że 2 lata 
temu próbował dokupić zwykłą gumową nakładkę na pedał gazu mówiąc, że była 
specjalnie dla niego sprowadzana z Włoch i to był jedyny punkt gdzie można było dostać 
tą część zamienną oraz powiedział, że w chwili obecnej już nawet nie ma części 
zamiennych, aby naprawić silnik, a następnie poinformował, że starali się nawet po 
lokalnych szrotach, złomach szukać silników, aby z 2 poskładać 1 podsumowując, że to 
są tak stare pojazdy, że już nie ma części zamiennych mówiąc, że do puki jeździ to 
spełnia swoje zadania, a jak się rozsypie to będzie problem i będą próbowali rozwiązać 
to w inny sposób. Następnie zakomunikował, że cieszą się bardzo, że jest ten 2 pojazd 
 i na pewno to przyśpieszy pracę przy obsłudze remontera drogowego na samochodzie 
ciężarowym potrzeba 2 pracowników co w przypadku np. jak w latach ubiegłych 
projekty cząstkowe były robione głównie na terenie Gminy Czaplinek i za 
pośrednictwem grupy patrolowej 5 osobowej, cała grupa musiała być zaangażowana  
z tego względu, że to był ciągnik z naczepą i wszystko łopatami sypane, więc nie można 
było tych ludzi przenieść do innych prac dopóki nie zakończyli i ponad to tutaj też 
uzyskali zgodę i zostały zakupione 2 piaskarki i mały pług odśnieżny. Następnie 
oznajmił, że zrobiono remont jednego z mniejszych ciągników co umożliwiło nam 
oszczędzić środki i w ramach zimowego utrzymania dróg w miejscowości Złocieniec 
wykonywać usługi we własnym zakresie. Następnie wspomniał, że mieli oszczędności 
między innymi to spowodowało, że w jakiś sposób udało nam się uniknąć problemów 
finansowych i udało się zrealizować budżet w takich środkach jakie posiadali. W dalszej 
kolejności dyrektor Dróg mówił, że sprzęt będzie służył im na przyszłe lata i powodował 
to, że koszty realizacji zadań będą na pewno mniejsze, ponieważ będą realizowane we 
własnym zakresie. 
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 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zapytała czy Radni mają jakieś pytania do 
Pana Dyrektora, a następnie przekazała glos zgłaszającemu się Z. Chołujowi. 

 Radny Z. Chołuj zabrał głos i zadał pytanie na jakim etapie realizacji jest remont 
drogi Orle- Stara Studnica, Poźrzadło- Poźrzadło Wielkie w Gminie Kalisz Pomorski. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział na zadane mu pytanie, że na chwile 
obecną posiadają dokumentację projektową, w zeszłym roku mają w miarę 
zaktualizowane kosztorysy, bo biorąc pod uwagę to co się wydarzyło w marcu to one 
już są nieaktualne, gdybyśmy mieli podjąć jakieś próby realizacji tego zadania to 
podobnie trzeba by było aktualizację kosztorysów robić i urealnić do obecnych cen.  
W dalszej kolejności mówił, że część dokumentacji, bo to było zadanie wspólne  
2 powiatów i 2 gmin oraz ta dokumentacja, która jest w zakresie Powiatu Wałeckiego 
to Powiatowy Zarząd Dróg z Wałcza zabrał swoją dokumentację z tego co otrzymał 
informację od byłego już dyrektora, ponieważ tamten dyrektor odszedł z firmy  
i próbowano tą dokumentację złożyć w ramach Polskiego Ładu i nie otrzymali promesy 
mówiąc, ze jeżeli chodzi o powiatowy odcinek to jest to tak bardzo kosztowna 
inwestycja, ponieważ jest to koszt ponad 20 milionów zł, a następnie poinformował, że 
jeżeli uda się gdziekolwiek złożyć wniosek i otrzymać tak duże środki to  jest  bardzo 
za tym żeby to realizować. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i poinformowała, aby mówić do mikrofonu. 

 Radny Z. Chołuj zabrał głos i zapytał jaki jest wkład wojska, bo z tego co wie to 
wojsko miało się dołożyć się do tej inwestycji jako droga strategiczna między 
Mirosławcem, a Poźrzadłem i w części poligonem drawskim, pytając, czy wojsko też 
się angażuje w remont tej drogi. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział na zadane mu pytanie, że poprzedni 
Dyrektor Z. Kot wysyłał pisma do jednostek wojskowych w kwestii, czy byli by skłonni 
w jakiś sposób z tych środków wojskowych współfinansować to zadanie, a następnie 
poinformował, że zakończyło się na tym, że jest pełne poparcie dowódcy jednostki 
Mirosławca, ale on nie ma wpływu finansowego na skutki finansowe, mówiąc, że temat 
musiał iść do ministerstwa oraz wie, że Pan Starosta na pewno występował o pewne 
środki i prowadził rozmowę. W dalszej kolejności Dyrektor Dróg zakomunikował, że 
jeżeli chodzi o zarząd dróg pisma szły do wszystkich jednostek wojskowych ościennych 
i każdy dowódca tych jednostek podpisywał się, aby te inwestycje drogowe, które są do 
jednostek wojskowych realizować i próbować pozyskać środki, a następnie powiedział, 
że z tego co z informacji, które do niego docierają to ministerstwo niekoniecznie jest 
zainteresowane, aby łożyć środki na te zadania. 

 Przewodnicząca Rady przekazało głosi zgłaszającemu się Z. Dudorowi. 

 Radny Z. Dudor zabrał głos i zapytał w kontekście pytania kolegi Z. Chołuja 
prosił o przygotowanie informacji na temat tych wiosennych bieżących remontach na 
drogach Powiatowych, ponieważ mieszkańcy oczekują natychmiastowego remontu 
mówiąc, że Pan Dyrektor nie jest w stanie swoimi siłami na raz wszystkich potrzeb 
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zrealizować, dodając, że dobrze by było zrealizować tą informację, komentując, że 
 w tym roku powinno to nastąpić szybciej niż w poprzednich latach, ponieważ 
dosprzętowianie  jakie nastąpiło w ostatnim czasie pozwala na to pomimo szczupłych 
sił osobowych. Następnie zadał 2 pytanie odnośnie sił i infrastruktury tak jak Pan 
Dyrektor wspomniał, że w waszych zasobach jest 18 osób i 6 pracowników 
administracyjnych, 12 pracowników w 2 grupach roboczych w Drawsku i Czaplinku 
zwracając uwagę, że zaintrygowała go infrastruktura, dlatego, że zakupiona jest baza 
przy ulicy Pławieńskiej  ponad 200 kilkadziesiąt metrów kwadratowych, natomiast  
w Drawsku w tym biurowcu dzielonym wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich to 
wasza powierzchnia  jest ponad 400 metrów kwadratowych. Następnie Z. Dudor 
oznajmił, że zastanawiał się nad powierzchnią 400 metrów kwadratowych na 6 osób 
dodając, ze to chyba razem z pomieszczeniami dla brygady remontowej oraz zadał 
pytanie, czy mają nadmiar tej powierzchni i czy ona jest dobrze wykorzystana. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział, że budynek biurowy w Drawsku jest 
współdzielony z Rejonem Dróg Wojewódzkich i 2 kondygnacje zajmuje w 100% Rejon 
Dróg Wojewódzkich i 2 kondygnacje Zarząd Dróg Powiatowych z tym, że same biura 
Zarządu Dróg Powiatowych znajdują się tylko na jednej kondygnacji, jedna  
z kondygnacji w jest wydzierżawiona dla komornika sądowego z Drawska Pomorskiego 
mówiąc, że na pewno nie korzystają z całej tej powierzchni, a powierzchnia Zarządu 
Dróg Powiatowych wynosi około 100 metrów powierzchni i to są same pomieszczenia, 
które zajmują  i oprócz tego jest jeszcze jeden magazynek podręczy, 2 szatnie dla 
pracowników i współdzielone sanitariaty, które są dla pracowników fizycznych  
z Rejonu Dróg Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych. 

 Radny Z. Dudor Zabrał głos i upewnił się, czy dobrze rozumie mówiąc, że Zarząd 
dróg powiatowych umowę z tą firmą ma podpisaną i to oni czerpią korzyści z tej umowy 
dzierżawy. 

 Dyrektor Dróg Powiatowych zabrał głos i odpowiedział na zadane mu pytanie, 
że wszystkie środki, które mają na przychodach są przekazywane do powiatu, chyba że 
poproszą o to, aby te środki do nich wróciły, a następnie zakomunikował, że wszystkie 
przychody są przekazywane systematycznie co miesiąc takie jak przychody związane  
z zajęciem pasa drogowego, czy to są inne przychody to oni muszą odprowadzić te 
środki do skarbnika. 

 Radny Z. Dudor zabrał głos i zakomunikował, że miał by prośbę do Pana Starosty 
odnośnie sprawdzenia kiedy ta umowa była podpisana i czy jest adekwatna do obecnych 
cen, chyba że jest waloryzowana. 

 Głos zabrał Dyrektor Dróg i powiedział, że jeżeli może odpowiedzieć to umowa 
była z tego co pamięta 2 lata temu była nowa, pan komornik płaci za wszystkie media 
ryczałtowe i z racji obecnej sytuacji co się wiąże ze zwiększoną ceną gazu czekali, aż 
do nich wpłyną wszystkie rachunki, żeby mieli podstawę do zrobienia nowej wyceny za 
media i ogrzewanie.  
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 Głos zabrał Radny Z. Dudor i powiedział, że do tego właśnie zmierzał, aby 
zwaloryzować. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział, że w momencie kiedy dopiero 
dostaliśmy te rachunki, przyszedł 1 pierwszy rachunek w miesiącu lutym w kwocie 
20 000 zł za ogrzewanie za miesiąc i ostatnio przyszedł 2 rachunek gdzie obniżki skarbu 
państwa w stosunku do jednostek były zastosowane i ta wartość była o wartości 10 000zł 
na 2 rachunku. Następnie Dyrektor Dróg mówił, że ma podstawy w chwili obecnej, aby 
rozmawiać z panem komornikiem i wskazywać mu na podstawie jakiś wytycznych 
sensownych namacalnych kwot, że ta umowa musi ulec dodając, że to jest powiązane  
z powierzchnia jaką ten pan zajmuje. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zakomunikowała, żeby powrócić do tematu, 
a następnie oddała głos zgłaszającej się Wiceprzewodniczącej B. Głowackiej. 

 Wiceprzewodnicząca B. Głowacka zabrała głos i zapytała się o zadania 
 z udziałem gminy Złocieniec, odnośnie kanalizacji deszczowej w Lubieszewie  
ul. Czwartaków, pytając na jakim jest etapie. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział, że projekty techniczne jeżeli chodzi  
o Czwartaków jest w 100% zakończony. 

 Wiceprzewodnicząca B. Głowacka zabrała głos i doprecyzowała, że chodzi jej  
o realizację zadania. 

 Głos zabrał Dyrektor Dróg i odpowiedział, że zadania inwestycyjne, które 
realizuje są to zadania, które są wpisane do budżetu i tylko takie może realizować oraz 
tłumaczył, że jeżeli jego budżet i zadania nie są wpisane to on nie jest kompetentny, aby 
się wypowiedzieć, dodając, że on musi się sztywno trzymać budżetu i zadań, które mam 
wpisane w budżet. Następnie Dyrektor dróg oznajmił, że ma dokumentacje i ze swojej 
strony może wnioskować w latach przyszłych, żeby realizować te zadania. 

 Wiceprzewodnicząca Rady B. Głowacka zabrała głos powiedziała, czyli w tym 
roku nie ma szans”. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i odpowiedział, że w tym roku nie ma szans choćby 
 z racji dużej wartości działań do realizacji i nie posiada środków na to u siebie  
w budżecie tak, aby samodzielnie zrealizować te zadania mówiąc, że może jedynie 
opiniować, wnioskować lata przyszłe, żeby zrealizować te zadania. 

 Przewodnicząca Rady przekazała głos Radnemu J. Kozłowskiemu. 

 Radny J. Kozłowski zabrał głos i poprosił dyrektora, aby spojrzał na ten załącznik 
nr. 4 „bieżące utrzymanie dróg w 2021r”. Następnie Radny poinformował, że interesuje 
go Gmina Złocieniec gdzie ponad 613 000 zł w roku pytając, czy ma to rozumieć w ten 
sposób, że w momencie kiedy mieli państwo umowę i prace nad bieżącym utrzymaniem 
dróg prowadzone przez podmiot zewnętrzny to było około 200 000zł, bo taka była 
umowa, a teraz jest 3 razy więcej. 
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 Dyrektor dróg zabrał głos i odpowiedział na pytanie Radnego tłumacząc, że to 
nie są zadania zlecone w tych kwotach, tylko wycena pracy jego zespołu przełożona na 
złotówki, żeby pokazać, że to co my robimy też kosztuje. Następnie Dyrektor 
zakomunikował, że to jest wartość jaką w razie by zlecili na zewnątrz firmą 
zewnętrznym to minimalnie tyle pieniędzy musieli by wydać z budżetu gdyby nie 
posiadali własnych zasobów osobowych, które te zadania realizują dodając, że tutaj nie 
ma uwzględnionych zadań zleconych. 

 Radny J. Kozłowski zabrał głos i zadał pytanie dyrektorowi dróg, czy w Gminie 
Złocieniec ma pan takie zadania zlecone. 

 Dyrektor dróg zabrał głos i odpowiedział Radnemu J. Kozłowskiemu, że był  
3 letni kontrakt na sprzątanie miasta Złocieniec oraz w tym roku wykonawca 
zrezygnował, ponieważ z racji na obecną sytuację stwierdził, że po prostu jemu się to 
nie opłaca po takich środkach jakie miał wynegocjowane w 2020r, a następnie dodał, że 
1 rok realizował zadanie, umowa została z tym panem rozwiązana za pośrednictwem 
prawnika powiatowego, szukając alternatywnego sposobu rozwiązania umowy i czy  
w ogóle jest taka możliwość. W dalszej kolejności dyrektor odpowiedział, że prawnik 
nie widział zastrzeżeń i przedsiębiorca ten wpłacił karę, a środki z kary w kwocie 
19 200zł za rozwiązanie umowy zostały odprowadzone do Powiatu, a następnie 
dyrektor oznajmił, że na dzień dzisiejszy już jest po ponownym rozstrzygnięciu i już 
mają wykonawcę na bieżący rok i od maja wchodzi nowy wykonawca na sprzątanie 
miejscowości Złocieniec. 

 Radny J. Kozłowski zabrał głos i zapytał na jaką kwotę podpisali umowę. 

 Dyrektor dróg odpowiedział Radnemu, że podpisali umowę na 13 000zł netto,  
a następnie porównał dla państwa, że z kontraktu 3 letniego było chyba 8 500 zł brutto. 
Następnie Dyrektor poinformował, że wykonawca, z którym podpisali umowę na 
13 000zł netto wchodzi od miesiąca maja zaraz po weekendzie majowym ma wchodzić 
na sprzątanie miejscowości Złocieniec. 

 Głos zabrał Radny J. Kozłowski chcąc zadać 2 pytanie do dyrektora pytając się 
Przewodniczącej Rady czy może je zadać. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała Radnemu J. Kozłowskiemu, 
że może zadać pytanie. 

 Radny J. Kozłowski zadał pytanie mówiąc, że chciał zapytać, bo była taka idea, 
dodając, że słuszna i biorąc pod uwagę ile tych dróg powiatowych jest w przypadku 
Powiatu Drawskiego i w bardzo dużej części są to ulice w poszczególnych miastach tak 
zwane ulice miejskie w rzeczywistości powiatowe, kontynuując, że była idea, aby po 
remoncie udokumentowanym i pełnym przekazywać te ulice miejskie gminą pytając 
Dyrektora Dróg, czy rozmawiał Pan na ten temat z gminami oznajmił, że miał na uwadze 
ul. Kamienną w Czaplinku, która jest częścią miasta. 
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 Głos zabrał Dyrektor Dróg i odpowiedział Radnemu na zadane pytanie, że tak 
samo jak jego poprzednik Zbigniew Kot i on jest „za”, żeby w miarę możliwości te 
uliczki, które są powiatowe przekazywać po remoncie dla gminy, a następnie 
powiedział, że ulice w miastach zawsze są dla nich problematyczne i wiąże się to ze 
sprzątaniem w ciągu roku w okresie letnim jak i utrzymanie w okresie zimowym. 
Następnie poinformował, że rozmowy są prowadzone z Gminą Drawsko Pomorskie 
dodając, że jest pozytywnie rozpatrzone, słownie rozpatrzone przekazanie  
ul. Sikorskiego co było wolą Gminy Drawsko Pomorskie oraz są w chwili obecnej 
opracowywane dokumenty i będą przedstawione na zarządzie. W dalszej kolejności 
Dyrektor oznajmił, że musi mieć dokumenty w ręku i porozumienie z gminą, że ta gmina 
wyraża chęć i wtedy dopiero będzie mógł powiedzieć, że w 100% będą to realizować 
oraz wspomniał, że jeżeli chodzi o ul. Kamienną to zgadza się, że jest w zasobach miasta 
mówiąc, ze to jest tylko fragment jakiejś drogi i  to jest droga od Czaplinka aż do Starego 
Kaleńska, a następnie mówił, że na chwile obecną musieli by tą drogę podzielić  
i wyłączyć fragment drogi oraz fragment drogi przekazać. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i poinformowała, że jak wyremontują już tą 
drogę w Złocieńcu ul. Brzozową to ona nie ma powiązania z drogą powiatową dalej 
tylko jest w części drogi gminnej i tu by można było oddać tę drogę. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i powiedział, że mówi właśnie o tego typu uliczkach 
jak Brzozowa i ona z racji ustawy nie spełnia warunków drogowych do bycia drogą 
powiatową. 

 Radny Z. Dudor zabrał głos i powiedział do Radnego J. Kozłowskiego, że on 
pilnuje tych tematów na Zarządzie i też Pana Dyrektora mitygował, odnośnie tego, żeby 
tą procedurę przekazywania dróg wyremontowanych realizował. Następnie Radny  
Z. Dudor wspomniał, że tak jak Pan Dyrektor powiedział, że tutaj należało by 
przeprowadzić pracę geodezyjne odnośnie pasa drogowego, żeby ewentualnie ten 
odcinek 483m wyremontowanej drogi z całego odcinka ponad 90 km wyłączyć 
zwracając uwagę, że warto się nad tym zastanowić i mówił, że powinno się dążyć do 
tego bez względu na koszty i dokonywać tych podziałów dodając, że co w granicach 
miasto to niech zawiaduje miasto, czy też gmina, natomiast całościowe odcinki jak 
najbardziej Zarząd Dróg powiatowych. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i przypomniała, że trzeba by było zobaczyć 
jak w ustawie jest wszystko zapisane. 

 Radny J. Kozłowski zabrał głos i oznajmił, że cieszy się, że kolega Radny  
Z. Dudor pilnuje tego i poinformował, że też ma pytania oraz powiedział, iż ma pytania 
i idee, które są słuszne i warto popierać dlatego zadał pytanie, że całkiem niedawno 
chyba w poprzednim roku skończyli na Czaplinku na ulicy, która jest drogą powiatowa. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i przypomniał, że to była ul. Jeziorna i Rzeźnicka oraz 
że zostały przekazane.  

 Radny J. Kozłowski odpowiedział, że już wszystko zrozumiał. 
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 Radny Z. Dudor zabrał głos i zakomunikował, że z racji tego, że wypełniali jako 
gmina Czaplinek w ówczesnym czasie te zobowiązania, że po wyremontowaniu ul. 
Jeziorna, Leśników, Rzeźnicka były przejęte przez gminę dodając, że ten proces jest 
 i najgorzej wygląda to w Złocieńcu oraz ma nadzieję, że Pan Dyrektor będzie prowadził 
rozmowy. 

 Dyrektor Dróg zabrał głos i poinformował obecnych, że jak będą środki to 
wyremontują oraz na pewno będzie wnioskował, aby przekazywać ulicę do Gmin. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała, że jeszcze będą prosić Radę 
Złocieńca i innych miejscowości, aby chcieli przyjąć, a następnie oddała głos 
zgłaszającemu się Radnemu M. Banaszkowi. 

 Radny Marek Banaszek zabrał głos i zwrócił się do dyrektora, że brakuje mu 
jednej rzeczy w sprawozdaniu, ponieważ nie ma obrazu pełnego jaka jest ilość tych dróg 
w każdej gminie przedstawiając, że jest tu wyszczególnione, że w granicach 
administracyjnych miast i na podstawie bieżącego utrzymywania dróg można by sądzić, 
że tych dróg jest najwięcej w Wierzchowie, bo są tam największe poniesione koszty, 
komentując, że takiej informacji mu brakowało. 

  Dyrektor Dróg zabrał głos i oznajmił, że postara się uzupełnić tą 
informację i on jak najbardziej przygotuje taką informacje i udostępni oraz przekaże 
taką informację gzie i w jakich gminach w podziale, ponieważ posiadają takie 
informacje tylko po prostu w samym sprawozdaniu chciał zrobić wstęp i pokazać 
newralgiczny element związany z podziałem i nie zwiększać ilości tekstu. Następnie 
dyrektor powiedział, że uwzględni to i też myślał aby pokazać nie tylko miasta, ale też 
podział na gminy tego terenu. W dalszej kolejności Dyrektor Dróg zapytał się, czy może 
przejść do zadań inwestycyjnych. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i pozwoliła przejść dyrektorowi do 
omówienia zadań inwestycyjnych. 

 Dyrektor Zarządy Dróg zabrał głos i poinformował, że będzie mówił gminami 
 i będzie czytał gminami. Następnie powiedział, że w Gminie Czaplinek przewidziane 
są na ten rok 2 zadania inwestycyjne. Pierwszym zadaniem jest przebudowa drogi 
powiatowej ul. Poznańskiej mówiąc, że to zadanie zostało zgłoszone w ramach 
Polskiego Ładu także oczekują na promesę. Drugim zadaniem jest opracowanie 
dokumentacji technicznej w obrębie ul. Czarnowskiego, dodając że na dniach dostanie 
gotowy projekt z tego zadania i temat będzie już finalizowany. W dalszej kolejności 
Dyrektor powiedział, że jeżeli chodzi o Gminę Drawsko tu mamy dokończenie 
inwestycji tej przebudowy drogi do Gudowa włącznie ze ścieżką rowerową mówiąc, że 
na dzień dzisiejszy są zakończone prace bitumiczne w pasie drogi i trwają tam tylko 
prace związane z elementami infrastruktury oraz została budowa ścieżki rowerowej na 
najdłuższym prostym odcinku gdzie odsunięta jest ścieżka od pasa drogowego dodając, 
że tam jest zdjęty humus, a prace zaczynają po powoli postępować. Następnie Dyrektor 
Dróg przeszedł do pozostałych elementów opracowania dokumentacji publicznej 
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wymieniając Mielenko Drawskie tłumaczył, że chodziło również o powiązanie 
inwestycji, którą realizuje gmina, czyli przebudowę i budowę kanalizacji i częściowe 
odtworzenie nawierzchni, a drugim zadaniem jest Suliszewo – Gudowo mówiąc, że ma 
na dzień dzisiejszy zrobioną geodezję w tym zadaniu. Następnie dyrektor przedstawił, 
że w Zagórkach mieli kontrole z nadzoru budowlanego i mają narzucone techniczne 
uwarunkowania co muszą zmienić w tym obiekcie inżynieryjnym i stąd powstaje 
dokumentacja. W dalszej kolejności Dyrektor Dróg przeszedł do omówienia  
ul. Dworcowej gdzie chodzi głównie o wykorzystanie posiadanych projektów i jeżeli 
udało by się opracować dokumentację to powiążą 3 różne projekty i może uda się  
w przyszłości uporządkować to i zakończyć pewne zadania inwestycyjne. Następnie 
Dyrektor Dróg przeszedł do omówienia Złocieńca i poinformował, że to co już 
wcześniej sygnalizował, że otrzymali środki z funduszu Dróg Samorządowych 
tłumacząc, że ma być realizowane zadanie przebudowy drogi 2035 i to jest rondo plus 
fragment ulicy 5-marca dodając, że czekają na umowę z Urzędu Wojewódzkiego, żeby 
mogli wszcząć procedurę przetargową. Następnie Dyrektor oznajmił, że wskazane są 
środki na ul. Brzozową oraz, że są to środki RYFL-oskie zabezpieczone na przebudowę 
tej ulicy i ten projekt na realizację został zgłoszony do Polskiego Ładu za 
pośrednictwem Związku Centralnego tłumacząc, że to są zabezpieczone środki wkładu 
własnego powiatu, aby zrealizować to zadanie, a następnie przedstawił 2 element jakim 
jest opracowanie dokumentacji na ulicę Brzozową i tłumaczył, że to jest opracowanie 
dokumentacji na fragment, który nie przewiduje jakby w ramach projektu 
realizowanego przez gminę, odtworzenia nawierzchni, żeby kompleksowo w 100% 
zrealizować przebudowę tej ulicy i zgodnie z sugestią spróbować przekazać ją do gminy. 
Pozostałe projekty są to projekty, które podejmujemy z racji tego, że mamy bardzo dużo 
drogich projektów, takich wymagających dużych nakładów finansowych. Nie 
posiadamy małych projektów, które jesteśmy w stanie szybko realizować przy 
niewielkich nakładach finansowych. To jest jedna rzecz i druga. Ja co miesiąc  ponoszę 
koszty związane z odprowadzaniem wód opadowych, ok. 6 tys. złotych i realizacja tych 
projektów pomoże nam odstąpić od tego, także w jakiś sposób doprowadzi do 
oszczędności i na tym ja bym swój wywód skończył. Jeżeli Państwo mają pytania to 
bardzo proszę. 

 
Głos zabrał Radny Marek Tobiszewski, który powiedział : „Panie Dyrektorze na 

podstawie dokumentacji technicznej gmina Drawsko Pomorskie zrobiła projekt 
kanalizacji wodnej, kanalizacyjno – wodnej do miejscowości Oleszno. Część tej 
inwestycji przebiega przez miejscowość Mielenko i to praktycznie ona jest 
zamieszczona w jezdni w związku z tym tam zostały poplanowane odtworzenia tej 
nawierzchni itd. Mamy  tutaj świadomie wpisane takie zadanie, które mówiło  
o projekcie technicznym o przebudowie tej drogi. Ja rozumiem, że robiliśmy to po to, 
żeby powiązać w jakiś sposób jedną inwestycję i drugą inwestycję i nie robić kanalizacji 
deszczowej wtedy kiedy zostanie ułożona nawierzchnia. W związku z tym z tego co 
wiem nie został chyba nawet ogłoszony przetarg na tą dokumentacje. Chciałbym 
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wiedzieć na jakim to jest etapie i czy będziemy w stanie w jakiś sposób skorelować te 
dwa zadania po to po prostu żeby nie robić już szkód w tym co zostanie zrobione  
z inwestycji zrobionej przez Gminę”. 
 

Głos zabrał Dyrektor ZDP, który powiedział, że „Jest w przygotowaniu 
opracowanie zaraz po weekendzie majowym ma być ogłoszone Zgadza się tutaj to, że 
ten projekt powstaje po to, że skorelować to z zadaniem, które realizuje Gmina i jestem 
za tym aby zrealizować ten projekt ale z racji informacji, które do mnie napływają ile 
zaczynają żądać wykonawcy projektów, projektanci za małe projekty to zaczynają mi 
się ostatnie włosy na głowie podnosić. Za projekty np. ten Suliszewo – Gudowo 
dostałem informację, takie gdzieś badanie rynku robiłem 60 tys. zł. To jest kawałek 
prostej drogi bez odwodnienia, bez niczego, praktycznie to jest prosta kreska w linii 
prostej, nie ma żadnych skrzyżowań, trudnych rozwiązań technicznych, prosty szlaczek, 
drzewa nawet nie bo ostatnio tam Lasy Państwowe cięły tam bardzo mocno także 
uprzątnęli nam, nawet nie będziemy mieli wielkich  problemów z uzyskaniem decyzji 
środowiskowej a kwoty za projekt już są w wysokości. 60 tys. zł, także to jest projekt 
Suliszewo -Gudowo przypuszczam, że Mielenko będzie w zbliżonej wartości ale nie 
chcę tu rzucać słów na wiatr, ogłosimy, myślę, że do połowy maja będziemy mieli 
informację jakie są wartości tych projektów Przedstawię to na najbliższym Zarządzie 
pod rozwagę i dyskusje, które zdania tak naprawdę jesteśmy w stanie zrealizować no 
 i tego będę się trzymał i w tej formie kończył zadania”. 
 

Następnie głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który powiedział : „Panie 
Dyrektorze ja chciałem zadać pytanie dotyczące inwestycji tych, które miałyby być 
współfinansowane z programu „Polski Ład”. Nie wiem tylko czy Pan, bo Pan Starosta 
wyszedł to może on by trochę więcej wiedział na temat co z tym „Polskim Ładem” bo 
mamy dwie inwestycje zapisane na ten rok, ponad 5 milionów, maj, to mam jakieś 
wątpliwości ?” 
 

Głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pom., który 
powiedział, że na razie jest cisza i wydaje mi się, że nasz rząd ma w chwili obecnej inne 
priorytety, inne problemy, gdzieś to troszeczkę zostało zamiecione i do mnie w każdym 
bądź razie nie spływają żadne informacje co w tym temacie się dzieje. Bank Gospodarki 
Krajowej nie udziela żadnych informacji. Oni też czekają cały czas na jak by odgórnie 
na informacje że mogą przydzielać. Póki przypuszczam oni takiej informacji nie dostaną 
to  nie upublicznią listy, kto w ogóle się zakwalifikował. Upublicznienie takiej listy 
wiąże się z tym, że dana gmina, czy powiat, czy związek otrzymał te środki i my mamy 
pół roku na podjęcie działań związanych z przetargami”. 
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Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zapytał, czyli to jest taka swoista 
promesa ? 
 

Głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pom., który 
odpowiedział, że : „Tak. Opublikowanie list no to jest równoznaczne z przyznaniem 
promesy, przypuszczam, że oni też boją się udzielać tego typu informacji no bo każdy 
to będzie traktował zgadza się, mamy te pieniądze, działamy”. 
 

Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który powiedział : „Każdy projekt ma jakiś 
harmonogram, czas na nabór, są terminy na rozpatrzenie, na punktację tych wniosków, 
jakieś odwołania, itd.,itd. i tzw. ostatni moment, że w tym momencie powinna zapaść 
decyzja. Czy coś takiego jest ?” 
 

Głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pom., który 
odpowiedział, że : „Nie, tutaj nie było. Mieliśmy mocno określone ramy, żeby złożyć 
wnioski. To było sztywno pilnowane ale też ze dwa razy było przesunięcie, ten czas był 
wydłużany dwukrotnie, żeby zakończyć ta procedurę naboru. Czasami to działa jakby 
jedno kierunkowo, my musimy a w którymś momencie otrzymamy pomyślne 
informacje miejmy nadzieje”. 
 

Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który powiedział, że : „Z tą nadzieją 
dziękuję Panu za odpowiedź”. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
zabrać głos ? 
 

Nikt z Radnych więcej głosu nie zabierał. 
 

 Punkt 10 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie z oceny 
zasobów pomocy społecznej za rok 2021. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu i przedstawienie 

sprawozdania Panią Różę Kursę - Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim.  

 
Treść omówionych  dokumentów stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionego sprawozdania przez Panią Dyrektor ? 

 
Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zapytał : „Została Pani zobowiązana 

do szukania finansów na utworzenie nowej placówki.” 
 
Głos zabrała Pani Róża Kursa – Dyrektor PCPR w Drawsku Pom.,  która 

odpowiedziała, że „Tzn. zajęcia się wnioskiem o zrealizowanie tego, natomiast ja  
i Przewodnicząca  też uczestniczyła na Zarządzie i na razie poszukiwany jest budynek” 

 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady, która powiedział, że jest w zamyśle budynek 

tylko czekamy na jakąkolwiek decyzje, a środki na remont tego i na utrzymanie są  
z Urzędu Marszałkowskiego. 

 
Głos zabrał Radny Jacek Kozłowski, który zapytał jaki to byłby budynek ? 
 
Przewodnicząca odpowiedziała, że nie może na dzień dzisiejszy powiedzieć. 
 
Głos zabrała Pani Róża Kursa – Dyrektor PCPR w Drawsku Pom.,  która 

odpowiedziała, że jak będą konkrety to też przystąpi do konkretów. 
 
Głos zabrała Radna Grażyna Buczek, która powiedziała, że chciałaby się tylko 

dowiedzieć ile dzieci aktualnie oczekuje z postanowienia sądu na umieszczenie  
w rodzinach zastępczych bądź w instytucjonalnej pieczy ? 

 
Głos zabrała Pani Róża Kursa – Dyrektor PCPR w Drawsku Pom.,  która 

odpowiedziała, że jest 7 postanowień to jakieś 16 dzieci. 
 
 
Głos zabrała Radna Grażyna Buczek, która zapytała : Kiedy te postanowienia są 

wydane wówczas Wy zaczynacie pracę z dziećmi? 
 
Dyrektor PCPR w Drawsku Pom. odpowiedziała, że tak. 
 
Głos zabrała Radna Grażyna Buczek, która powiedziała, żeby Pani Dyrektor 

wyjaśniła na czym to polega bo ma problem, czy powinni tymi rodzinami nadal się 
opiekować pracownicy socjalni z Ośrodków Pomocy, czy też po prostu jeśli jest już 
wydane postanowienie pracownicy Powiatowego  Centrum Pomocy Rodzinie? 
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Głos zabrała Dyrektor PCPR w Drawsku Pom., która odpowiedziała, że część 
postanowień pomimo naszych wielkich starań, wspomniałam już tu na jednym 
Zarządzie i Komisji nie mam narzędzi, żeby naprawdę na bieżąco realizować chociaż 
naprawdę staramy się to robić. Nie mniej  po wydanym postanowieniu jeśli nie jest ono 
zrealizowane to wysyłam pisma do ośrodków pomocy społecznej, do danego ośrodka 
pomocy społecznej z którego jest ta rodzina i te dzieci, które powinny być umieszczone 
w pieczy zstępczej, czy to w instytucjonalnej, czy to rodzinnej z prośbą o szczególną 
opiekę nad tymi rodzinami gdy nie jesteśmy w stanie zrealizować postanowienia. 
Korzystając z  zasobów Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wysyłam również za 
zgodą rodziców biologicznych i w konsultacji z ośrodkami pomocy społecznej, żeby też 
nie powielać pewnych działań specjalistów z regionalnego centrum kryzysowego. 
Wypracowaliśmy już sobie pewien rodzaj współpracy żeby tak jak wspomniałam nie 
powielać tych działań a jednak je zwiększać do chwili gdy będzie możliwość 
zrealizowania danego postanowienia natomiast myślę Pani Radna, że chodzi Pani o to 
zapytanie, które było na spotkaniu z kuratorami i Panem Prezesem Sądu w kwestii kto 
ma w przypadku interwencyjnego, bo była taka sytuacja natomiast ma dzień dzisiejszy 
wpłynęła już ostatnia opinia o którą prosiłam radców prawnych nie tylko Regionalnej 
Polityki Społecznej jaki i Ministerstwa Polityki Społecznej o szczegóły o zajęcie 
stanowiska kto faktycznie w przypadku interwencyjnego po niezrealizowaniu 
postanowienia ma zaopiekować się rodziną. Taką opinię zebrano z tych trzech instytucji 
zostaje przesłana do ośrodków pomocy społecznej do kierownictwa jak i do Sądu 
Wydziału Rodzinnego i Nieletnich. Pozwolę sobie to wszystko przesłać oczywiście  
z opinią. Myślę, że warto jest się jeszcze mimo wszystko. Mogę tu jeszcze zdradzić 
jakby decyzję, że jednak to leży po stronie ośrodków pomocy społecznej ale ja się od 
tego nie odżegnuję. Myślę, że warto jest spotkać się ponownie z kierownikami 
ośrodków pomocy społecznej i wypracować możne własny tok współpracy by te 
rodziny biologiczne objąć szczególną troską do chwili zrealizowania tych postanowień. 

 
 Nikt z Radnych więcej pytań nie zgłaszał.  

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie za rok 
2021 z realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych”. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu  poprosiła o przedstawienie sprawozdania Panią 

Różę Kursę - Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Drawsku Pomorskim.  
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Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 

Punkt 12 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie za rok 
2021 z działalności Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka 
Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim oraz Filii Złocieniec. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie sprawozdania Panią 

Agnieszkę Szklarz - terapeutę z Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – 
Ośrodka Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim.  

 
Treść przedstawionych dokumentów stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 

przedstawionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
 
 
 
 

Punkt 13  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej w Drawsku 
Pomorskim za 2021 rok.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał w 
wersji elektronicznej oraz poprosiła o zabranie głosu Panią Magdę Madalińską – 
Dyrektora Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej w Drawsku Pom. 

 
Głos zabrała Pani M. Madalińska – Dyrektor Placówki Opiekuńczo- 

Wychowawczej w Drawsku Pom, która poinformowała, że materiał został szczegółowo 
omówiony na posiedzeniach Komisji Stałych. W materiale został zawarty opis 
dotyczący działalności placówki, warunków lokalowych jednostki, liczby 
wychowanków, którzy opuścili placówkę w 2021 r., liczbę wychowanków 
kontynuujących naukę , sytuacji prawnej wychowanków , współpracy placówki  
z innymi instytucjami, działania Placówki na rzecz powrotu dzieci do rodziny, 
działalności kulturalnej , edukacyjnej, sportowej i integracyjnej.  
 
Treść  omówionego materiału stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

omówionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że kilkakrotnie była w tej placówce 

i jest to taki prawdziwy dom dla tych dzieci, które potrzebują opieki rodzicielskiej. 
Przewodnicząca Rady spytała Panią Dyrektor czy w Placówce jest 17 dzieci? 

 
 
Głos zabrała Pani M. Madalińska – Dyrektor Placówki Opiekuńczo- 

Wychowawczej w Drawsku Pom, która powiedziała, że tak. 17. 
 
 

Punkt 14 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 
Powiatu Drawskiego na lata 2017-2022 za rok 2021. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  

w wersji elektronicznej oraz poprosiła o zabranie głosu Panią Jolantę Banaszek- 
Naczelnika Wydziału Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych. 
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Głos zabrała Pani J. Banaszek- Naczelnik Wydziału Ochrony Zdrowia i Spraw 

Społecznych, która omówiła sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu 
Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Powiatu Drawskiego na lata 2017-2022 za rok 
2021, a w szczególności założenia programu, cel główny , cel szczegółowy programu, 
aktywizację zawodową osób z zaburzeniami psychicznymi, udzielenie wsparcia 
psychologiczno- pedagogicznego uczniom, rodzicom i nauczycielom. 

 
Na tym Pani J. Banaszek- Naczelnik Wydziału Ochrony Zdrowia i Spraw 

Społecznych zakończyła swoją wypowiedź. 
 

Treść  omówionego materiału stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

omówionego materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
 
 
 
 

 
Punkt 15  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  

z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
podjęcie uchwał.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 
wysłany do Radnych drogą elektroniczną. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Marka Banaszka. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji- M. Banaszek, 

który powiedział, że Pismem z dnia 31.03.2022 r. (01.04.2022 r. -data wpływu do 
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Starostwa Powiatowego) Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  
w Drawsku Pomorskim zwrócił się do Przewodniczącej Rady Powiatu z wnioskiem 
dotyczącym wyrażenia zgody przez Radę Powiatu na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego poprzez zamieszczenie go na emblematach na mundurach. Emblemat 
Komend Powiatowych należy do grupy oznak rozpoznawczych Państwowej Straży 
Pożarnej , które będą określały przynależność regionalną strażaków z Powiatu 
Drawskiego. Biorąc pod uwagę zapis art.12 pkt 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.  
o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 528) oraz § 1 ust. 5 regulaminu 
używania i korzystania z herbu i flagi Powiatu Drawskiego, stanowiącego załącznik  
Nr 5 do Uchwały Nr XX/142/2000 Rady Powiatu Drawskiego z dnia 19 maja 2000 r.  
w sprawie herbu i flagi Powiatu Drawskiego uzasadnione jest podjęcie uchwały  
w przedmiotowej sprawie. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy wszyscy Radni zdalnie są obecni i czy 

ktoś z Radnych ma pytania do projektu uchwały ? 
 
 
Wszyscy Radni obecni zdalnie potwierdzili swoją obecność. Nikt z Radnych 

pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLVI/305/2022 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie 
herbu Powiatu Drawskiego. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18  do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.       
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni w dalszej kolejności 
przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, 
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rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 
zastępczej. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały został 

wysłany do Radnych drogą elektroniczną. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Różę 

Kursę- Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pom. 
 
Głos zabrała Pani R. Kursa- Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Drawsku Pom., która powiedziała, że projekt uchwały w sprawie określenia 
szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, 
odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty 
za pobyt dziecka w pieczy zastępczej ma za zadanie uaktualnienie możliwości 
ściągnięcia odpłatności za pobyt dzieci w pieczy zastępczej od rodziców biologicznych. 
Poprzednia uchwała była z 2012 r. i była bardziej rozściągnięta jeśli chodzi o procenty, 
natomiast projekt obecnej uchwały zawiera nie tylko zwiększenie kryterium 
dochodowego określonego na podstawie ustawy o pomocy społecznej, czyli tam był 
próg do 250 %, tu jest próg idąc również za wskazówkami do 300%, jak i również 
kwotowo, a nie procentowo, gdzie na przykład opłata za dziecko była do 80%, tu jest 
już kwotowo, według tabelki, jest to bardziej realny koszt ściągnięcia z rodziców 
biologicznych opłaty za pobyt dzieci w rodzinie zastępczej. Dodatkowo wprowadzono 
również punkt mający na celu w przypadku umieszczenia dziecka  w pieczy zastępczej 
na podst. art. 35 ust. 2 ustawy trwającego nie dłużej niż 7 dni. Chodzi o to, że zapisu 
tego nie było w poprzedniej uchwale i powodowało to zamieszanie, gdyż dziecko 
trafiające do pieczy zastępczej w trybie interwencyjnym , trzeba było w ciągu 24 godzin, 
a jest to nie raz niewykonalne fizycznie, żeby zabezpieczyć je już do konkretnej rodziny 
zastępczej czy placówki. Ten termin pozwoli nam na spokojne załatwienie formalności, 
spokojne wybranie, sprawdzenie tej sytuacji i umieszczenie danego dziecka czy dzieci 
w rodzinie zastępczej poprzez wydanie postanowienia przez sąd.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

projektu uchwały ? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub  
w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub 
odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLVI/306/2022 w sprawie określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, 
rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 
zastępczej. 
 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20  do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.       
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni w dalszej kolejności 

przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na 
rok 2022.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o komentarz do uchwały Skarbnika 

Powiatu- Joannę Andrykowską.  
 

 Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że zmiany  
w budżecie na rok 2022 dotyczą zmian w planie dochodów, wydatków, zmian  
w wydatkach inwestycyjnych oraz w planie przychodów. Dochody, które otrzymał 
Powiat Drawski i zostały one ujęte w dzisiejszej uchwale przedstawiają się następująco: 
zwiększenia dochodów budżetowych z tytułu środków rezerwy części oświatowej 
subwencji ogólnej  przyznanych przez Ministra Finansów o kwotę 60.828.00 zł oraz  
środki przeznaczone na wsparcie samorządów w realizacji dodatkowych zadań 
związanych z kształceniem uczniów z Ukrainy z rachunku Funduszu Pomocy 
Ministerstwa Finansów na kwotę 4.583,00 zł- te środki będziemy otrzymywać co 
miesiąc do końca roku, Wojewoda Zachodniopomorski - środki Funduszu Pomocy  
z art.12 ust.1 pkt 1-2 specustawy o pomocy uchodźcom w kwocie 150.000,00 zł na 
zakwaterowanie i całodzienne wyżywienie; zmniejszenia planu dochodów, z tytułu 
ostatecznych kwot środków z Funduszu Pracy przyznanych Powiatowi Drawskiemu na 
rok 2022, o kwotę 40.820,20 zł, zwiększenia dochodów, w związku z realizacją 
przedsięwzięcia "Poznaj Polskę", realizowanego przez jednostki oświatowe Powiatu na 
kwotę 179.924,00 zł; zwiększenia planu dochodów, z tytułu podpisanej umowy na 
realizację zadania "Transport na życzenie" o kwotę 192.266,34 zł. zwiększenie 
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dochodów z tytułu zawartej umowy z Urzędem Marszałkowskim w Szczecinie na 
realizację projektu pn" Pomorze Zachodnie- Wsparcie Psychologiczno- Pedagogiczne" 
wartość dofinansowania to  kwota 124.912,94 zł. Dochody te zostały przeznaczone na 
wydatki, na konkretne zadania . Ponadto dokonuje się zmian w planie przychodów  

w wyniku: zwiększenia planu przychodów, z tytułu wolnych środków rozliczenia 
budżetu roku 2021, z przeznaczeniem na kontynuację programów i projektów 
realizowanych przez jednostki Powiatu na podstawie zawartych aneksów.  
Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetowych, w wyniku: 
a) otrzymanych dochodów i zaangażowanych przychodów, zgodnie z ich 
przeznaczeniem; 
b) zmian w wydatkach, na wniosek kierowników jednostek i naczelników wydziałów, 
oraz otrzymanych środków 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim  – zmiana w planie 
wydatków, w wysokości 62.758,20 zł, związana z zabezpieczeniem planu na wydatki  
w rodzinach zastępczych i działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych;  

Zespół Placówek Edukacyjno-Terapeutycznych w Bobrowie  - zwiększenie w planie 
wydatków jednostki, na kwotę 280.049,60 zł, z przeznaczeniem na kontynuację  
projektów realizowanych w roku 2021; 

Zespół Szkół w Czaplinku - zwiększenie planu wydatków budżetowych o kwotę 
82.195,38 zł w związku z podpisanym aneksem na kontynuacje projektu ERASMIS+; 

Zespół Szkół w Drawsku Pomorskim - zwiększenie planu wydatków budżetowych  
o kwotę 51.846,09 zł w związku z kontynuacja projektu "Młodzi z POWERem"; 

Zespół Szkół w Kaliszu Pomorskim - zmiany w planie wydatków jednostki dotyczą 
zabezpieczenia planu wydatków na kontynuację projektu POWER, na kwotę 910,57 zł; 

Zespół Szkół w Złocieńcu  - zwiększenie planu wydatków dotyczy zabezpieczenia 
planu na kontynuację projektu ERASMUS, na kwotę 78.461,50 zł. 

 
  
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

projektu uchwały ? 
 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał  z jakiego powodu jest 

zmniejszenie dochodów na Fundusz Pracy? I rozumiem, że kwota wolnych środków to 
jest kwota 802… 

 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 622, 

wcześniej było 180 tys. , łącznie 802 tys.  
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Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał czy cała kwota została 
spożytkowana na realizację tych zadań? 

 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że tak. 40 

tys. dostaliśmy informacje z Ministerstwa Finansów o ostatecznych kwotach  
z Funduszu Pracy przyznanych Powiatowi, niestety mamy tą kwotę na minus, do 
projektu budżetu przyjęliśmy kwotę 341 tys. , a jest 300 tys. 500 zł. 

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał w jaki sposób jest to 

przewartościowywane i wyliczana ta kwota?  
 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że nie wie, 

to nie my robimy.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022.  
 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XLVI/307/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2022. 
 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22  do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu.       
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni w dalszej kolejności 

przystąpią do podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o komentarz do uchwały Skarbnika 

Powiatu- Joannę Andrykowską.  
 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037 jest ściśle 
związana z dzisiejszą zmianą w budżecie na rok 2022, zmiany w dochodach i wydatkach 
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przedstawia tabelka Nr 1, gdzie zmiany nastąpiła od marca do chwili obecnej, ponadto 
dodano następujące przedsięwzięcia związane ze zwiększeniem wydatków  
w poszczególnych jednostkach Powiatu na projekty.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
projektu uchwały ? 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XLVI/308/2022 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022-2037. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu.       
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego do dokonywania 
czynności w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy  
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o komentarz do uchwały Skarbnika 

Powiatu- Joannę Andrykowską.  
 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że ustawa  

o uchodźcach z marca tego roku umożliwia Radzie Powiatu oddanie we władanie  
i podejmowanie decyzji przez Zarząd Powiatu, chodzi konkretnie o to, że Zarząd 
Powiatu może dokonywać zmian między działami w dochodach i wydatkach budżetu 
Powiatu w związku z konfliktem zbrojnym na Ukrainie, głownie w tej mierze, że środki 
finansowe, które dostajemy od Ministerstwa Finansów i od Wojewody muszą mieć 
odzwierciedlenie w zmianach dotyczących Rady Powiatu, a po takiej zmianie będzie 
możliwe, że Zarząd będzie mógł podejmować  decyzje.  
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Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który spytał, czy Zarząd będzie miał 

uprawnienie do zmiany w budżecie w zakresie tylko takim, gdy zewnętrzne pieniądze 
wchodzące do budżetu będą miały klauzulę, że one są na podstawie tej ustawy? Czy na 
podstawie ustawy o finansach publicznych? 

 
Głos zabrała J. Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że ta zmiana 

dotyczy tylko i wyłącznie ustawy o uchodźcach, czyli jeżeli otrzymamy pieniądze  
w ramach twej ustawy, to Zarząd będzie mógł podjąć  decyzje o przyjęciu dochodów 
 i wydatków  między działami.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

projektu uchwały ? 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Drawskiego do dokonywania 
czynności w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy  
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 
 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XLVI/309/2022 w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 
Drawskiego do dokonywania czynności w celu realizacji zadań związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26  do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu.       
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Punkt 16 

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i oznajmiła, że kolejnym punktem porządku 
sesji są odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych oraz poinformowała, że 
Etatowy Członek Zarządu -Pan W. Włodarczyk poinformował, że przekaże 
Przewodniczącej Rady na piśmie odpowiedzi ze względu, że musiał jechać dzisiaj do 
szkoły w Kaliszu i nie mógł do końca uczestniczyć w sesji.  

 

Punkt 17 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i zakomunikowała, że Radni przejdą 
do następnego punktu sesji jakim są komunikaty i sprawy różne, a następnie 
poinformowała obecnych, że musi przesunąć sesję majową, bo była zaplanowana na  
20 maja, ale w związku, że Radni nie zdążą z dokumentami i nie ma Pana Starosty, sesja 
majowa zostanie przesunięta na 26 maja na godzinę 9:00.  

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała wszystkich, że w dniu 
1 czerwca odbędzie się sesja uroczysta w związku z przybyciem delegacji z Powiatu 
Segeberg.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

 

 Głos zabrał Radny Romuald Kurzątkowski, który zaprosił wszystkich obecnych 
na 7 maja na 17 drawskie targi „Mój ogród i piknik ekologiczny” kierując zaproszenie 
również do mieszkańców Powiatu Drawskiego. Serdecznie zaprosił i dodał, że jest to 
dobra okazja do współpracy powiatu i gminy oraz podziękował za dotychczasową 
pomoc wydziałowi Promocji i Rozwoju za przychylność i pracę, którą trzeba 
wykonywać do tego czasu. W dalszej kolejności poinformował, że do państwa dotarły 
zaproszenia oraz przedstawił swoją prośbę mówiąc, że jeżeli jest to możliwe to ma 
plakaty i jeżeli ktoś z państwa ma zaprzyjaźnioną placówkę, w której można ten plakat 
zostawić i poinformować mówiąc, ze chodzi im o szersza informację, dodając 
żartobliwie, że dla osoby, która zabierze największą liczbę ma prezent. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i podziękowała Radnemu  
R. Kurzątkowskiemu za tą pracę na rzecz tych targów, bo jest jednym z inicjatorów. 
Następnie Przewodnicząca Rady pogratulowała pomysłu oraz podziękowała za tą pracę 
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na rzecz imprezy. W dalszej kolejności Przewodnicząca wspomniała, że środki zostały 
przyznane. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zapytała, czy ktoś ma jakieś komunikaty 
sprawy różne, a następnie przekazała głos zgłaszającej się Wiceprzewodniczącej Rady 
B. Głowackiej. 

 Wiceprzewodnicząca Rady B. Głowacka powiedziała, że na prośbę mieszkańców 
Darskowa chciałaby zaprosić Radnych, a w szczególności Radnych z Gminy Złocieniec 
na spotkanie do Darskowa z Sołtysem Darskowa, Radą Sołecką, dodając, że nie wie czy 
będą też mieszkańcy. Następnie Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że między 
innymi tematem, który chcieliby poruszyć byłaby przebudowa drogi powiatowej 1960z 
Złocieniec-Darskowo oraz jeszcze inne problemy i potrzeby, dodając, że pewnie będą 
chcieli pochwalić się swoją aktywnością. W dalszej kolejności podsumowała, że 
zaprasza serdecznie w imieniu mieszkańców na spotkanie w Darskowie, które 
planowane jest wstępnie 9 maja na godzinę 16:00. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i zakomunikowała, że szkoda, że takie 
zaproszenia nie są kierowane na Biuro Rady, ponieważ imiennie nie wiadomo jak to 
traktować. Następnie U. Ptak powiedziała, że jeżeli chodzi o tą drogę, to już 2 lata temu 
zgłaszała to do projektu i ze względów finansowych nie zawsze to się wszystko udaje. 

 Wiceprzewodnicząca Rady B. Głowacka zabrała głos i oznajmiła, że zaproszenie 
na spotkanie do Darskowa wpłynie do Biura Rady. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak zabrała głos i zapytała czy są jeszcze 
pytania, komunikaty. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i powiedziała, że w związku z tym, 
że wystąpiła z zapytaniem do Pana Starosty, dotyczącym pozyskanych środków przez 
Pana Mariusza Nagórskiego, ponieważ napisane było w jednym piśmie, że duet nie 
pozyskał, żadnych pieniędzy, a Pan Mariusz Nagórski napisał, że pozyskał kilkanaście 
milionów, natomiast później w Radiu Koszalin wyraził, że pozyskał kilkadziesiąt 
milionów. Przewodnicząca Rady powiedziała, że ma to napisane i że Mariusz Nagórski 
w rozmowie z Radiem Koszalin stwierdził, że odwołano Starostę, który ściągnął dla 
powiatu kilkadziesiąt milionów złotych, ale nie chce komentować piątkowej decyzji 
Radnych. W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady skomentowała, że to jest przykre, 
bo można rzucać różne słowa na wiatr, a wiatr to posiał. Przewodnicząca Rady 
oznajmiła, że dostała pisma od Pana Starosty i odpowiedzi od poszczególnych 
jednostek, następnie odczytała te pisma. 
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Treść odczytanego pisma stanowi załącznik nr  28  do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że nie warto rzucać słów na wiatr, 
zawsze trzeba mówić rzeczowo i uczciwie, dodając, że myśli, że zostało to wyjaśnione 
i niestety nie jest to tak przedstawione Radzie jak i również do informacji publicznej,  
a następnie oddała głos zgłaszającej się Wiceprzewodniczącej B. Głowackiej. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu B. Głowacka zabrała głos 
 i zakomunikowała, że chciała się odnieść do wyjaśnienia jeżeli chodzi o Regionalne 
Pogotowie Kryzysowe i o projekt mówiąc, że chyba zaszła pomyłka na Zarządzie jeżeli 
chodzi o pozyskanie środków przez Panią Ewę Gizę. Pani Ewa Giza pozyskała środki 
na Centrum Zdrowia Psychicznego, natomiast absolutnie nie na Regionalne Pogotowie 
Kryzysowe. Następnie B. Głowacka tłumaczyła, że liderem tego projektu jest ROBS ze 
Szczecina i to jest odpowiednia instytucja, która pozyskała środki. W dalszej kolejności 
Wiceprzewodnicząca Rady oznajmiła, że Pan Mariusz Nagórski miał bardzo duży 
udział jeżeli chodzi o pozyskanie tego projektu dla Powiatu Drawskiego, między innymi 
z wyrażenia chęci przez Starostów wynikało to, że w ogóle Powiat Drawski mógł 
przystąpić do tego projektu, ponieważ to jest projekt pilotażowy i było tylko  
6 powiatów, a następnie Wiceprzewodnicząca powiedziała, że był to nasz duży sukces, 
że Powiat Drawski znalazł się w tym projekcie dodała, że przez cały okres rozmów  
z ROPS-em uczestniczył Pan Mariusz Nagórski. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała, że może i uczestniczył  
i chwała jemu za to, że uczestniczył, rozmawiał i jak wcześniej mówiła, że te sprawy 
techniczne rozwiązywał, dodając, że nie będzie mówiła nieprawdy, bo tak stwierdził 
Pan Starosta. Następnie zadała pytanie do członków zarządu, czy tak było. W dalszej 
kolejności Przewodnicząca Rady oddała głos zgłaszającemu się Radnemu  
J. Kozłowskiemu. 

 Radny J. Kozłowski zabrał głos i odpowiedział, że obowiązki Wicestarosty są 
ściśle określone i on za to dostaje wynagrodzenie, mówiąc, że nie bardzo rozumie, 
dlaczego miałby się chwalić, że wykonywał zadania wynikające z umowy i z powołania, 
komentując, że trochę to dziwne, żeby się chwalić tym, że się robi to z czego ma się 
pieniądze. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i odpowiedziała, że chciał przedstawić 
Państwu to co poszło w media oraz na tej sali mówiąc, że to jest nieprawdą, tłumacząc, 
że to nie jest wymysł Przewodniczącej i nie można w taki sposób postępować. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma komunikaty 
 i sprawy różne. 

Nikt z Radnych komunikatów i spraw różnych nie zgłaszał.  
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Punkt 18 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 13.20 zamknęła XLVI sesję Rady Powiatu Drawskiego i poinformowała 
Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu w Wydziale Biuro Rady 
Powiatu. 

 
 
    Protokołowała          Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                Urszula Ptak  


